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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

č. 181červen 2024

Mateřská škola - pasování předškoláků 
V pondělí 17. 6. proběhlo na zahradě mateřské školy slavnostní pasování předškoláků za účasti rodi-
čů, prarodičů a všech kamarádů ze školky. Na své budoucí žáky se přišla podívat i jejich budoucí paní  
učitelka 1. třídy. Děti z obou tříd školky vystoupily s krátkým programem a předškoláci po pasování 
přijali dárečky a upomínkové předměty. Závěr hezkého odpoledne nám obohatil svým vystoupením  
pan kouzelník.                                                                        Iveta Dostálková, ředitelka MŠ Klášterec nad Orlicí



SOUSEDSKÉ LISTY2

AKTUALITY
z Klášterce nad Orlicí:z Klášterce nad Orlicí:

	z byla provedena oprava střechy a dešťových svo-
dů na bytovém domě č. p. 195 - 197
	z Obec pokračuje na přípravě projektu vybudová-
ní chodníku u mechanizace Živa, a. s., v nejbliž-
ší době bude vydáno stavební povolení a poté se 
budeme ucházet o dotaci na výstavbu chodníku 
a veřejného osvětlení. Výstavba chodníku závisí 
na obnově zdi pod hlavní silnicí, tuto akci při-
pravuje Krajská správa a údržba silnic.
	z 3.  6. jsem se zúčastnila v  Pardubicích konfe-
rence Brownfieldy 2024, kde jsem zjišťovala 
možnosti revitalizace objektů bývalých kasáren 
v Klášterci
	z bylo provedeno připojení obecních objektů č. p. 

135 Kovárny, č. p. 119 a bytového domu Lhotka 
27 na kanalizaci
	z v obci probíhá připojování občanů na dostavě-
nou kanalizační síť, celkem vzniklo 123 nových 
přípojných míst, jsem ráda, že si občané uvědo-
mují svou zodpovědnost za správnou likvidaci 
odpadních vod ze svých nemovitostí
	z v létě by měla proběhnout oprava místních ko-
munikací okolo ČOV a na Jedlině
	z v červenci proběhne montáž fotovoltaické elek-
trárny v MŠ
	z po letos již druhé bleskové povodni, žádám 
vlastníky pozemků přilehlých k vodním tokům 
o údržbu čistých koryt potoků a propustků pod 
vjezdy k jejich nemovitostem, děkuji za pocho-
pení a pomoc
	z Klášterec vždy fandil sportu, v  červnu a  čer-
venci se konají tyto sportovní akce T -Mobile 

Vítání občánků 2. 6. 2024
V neděli 2. 6. 2024 jsme se sešli na Obecním úřa-
dě při milé události, kdy paní starostka Lenka 
Ševčíková a pan Zdeněk Bureš za SPOZ srdečně 
přivítali nové občánky obce Klášterec nad Orlicí. 
Hudební vystoupení připravila Olga Kalášková 
s Anetkou Kristejnovou a Štěpánkou Faltusovou.
Přivítáni byli Aleš Rous, Jakub Jireš, Jáchym 

Králík, Lillien Rousová a Michal Fišer.
Rodiče se podepsali do pamětní knihy a převzali 
hodnotné dárky pro vzpomínku na tento význam-
ný den. Proběhl také slavnostní přípitek a fotogra-
fování miminek se ujala Petra Foglová.
Všem novým občánkům, jejich rodičům a blízkým 
přejeme hodně zdraví, štěstí a pěkný život v naší 
milé obci.

Za SPOZ Olga Kalášková
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běh 19. 6. od Sokolovny v Klášterci, Cyklistický 
závod – hromadný závod 23. 6. z Králík, triatlo-
nový závod Trikanec 25. 6. ze Žamberku, Past-
vinský triatlon 5. 7. z Pastvin, závody se konají 
na silnici za provozu, žádám řidiče o zvýšenou 
opatrnost
	z 28. 6. proběhne v sokolovně slavnostní ukonče-

ní školního roku a loučení se žáky 9. třídy
	z Čekají nás dva letní měsíce, přeji dětem hez-
ké prázdniny a  všem ostatním hezký letní čas 
a dny strávené na dovolené. Užijte si sluníčka, 
sportu, odpočinku a  času stráveného s  přáteli 
a rodinou.

Lenka Ševčíková, starostka obce

Blesková povodeň v Klášterci nad Orlicí
V  úterý 28.  5.  2024 okolo třetí hodiny zasáhla 
Klášterec nad Orlicí letos již podruhé blesková 
povodeň. Dle meteorologického ústavu byl celko-
vý úhrn srážek v naší vesnici 60 – 90 mm, srážky 
byly lokální a  na různých místech Klášterce nad 
Orlicí se lišily, silný déšť trval 1 hodinu. Bylo nám 
sděleno, že takové množství dešťových srážek 
se přežene jednou za 50  let. Největší škody voda 
způsobila na komunikacích a přilehlých nemovi-

tostech. Voda nejvíce zaplavila sklep MŠ a Obec-
ního domu, dále faru a rekreační objekt č. ev. 17.  
Na silnici byla zasažena dvě vozidla spadlými stro-
my, v jednom vozidle zůstal uvězněn řidič, kterého 
vyprostili hasiči SDH Klášterec nad Orlicí, druhé 
auto bylo poškozeno spadlým stromem. Naštěstí 
nedošlo k žádnému úrazu osob. Velký dík patří na-
šim dobrovolným hasičům a všem ostatním oby-
vatelům Klášterce nad Orlicí, kteří pomohli v den 
povodně i následujících dnech s úklidem obce a li-
kvidací následků.

Lenka Ševčíková

Velké poděkování 
po bleskové povodni
Chtěli bychom touto cestou poděkovat všem, kte-
ří nám pomohli při úklidu naší dílny v  Českých 
Petrovicích po bleskové povodni dne 28. 5. 2024. 
Poděkování patří jednotce SDH v  Českých  
Petrovicích, zaměstnancům firmy ŽIVA země-
dělská obchodní,  a.  s. a  panu Tran Duy Tuan za  
bezplatné poskytnutí občerstvení.

Manželé Páchovi 
České Petrovice č. p. 156
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Oběd s poslanci Parlamentu ČR
V  pondělí 10.  června jsme se zúčastnili na základě pozvání Ministra zemědělství Marka Výborného 
a poslanců Davida Šimka, Karla Haase a Pavla Svobody pracovního oběda v Králíkách na Ekologické 
farmě BIO & CEEPORT paní Podzimkové. Pozvání přijali mimo jiných i starostky a starostové Kun-
valdu, Čenkovic, Králík, Červené Vody, Výprachtic a Mladkova, ale třeba i ředitel SOU opravárenského 
v Dolní Lipce. Oběd probíhal v přátelském a zároveň také skutečně v pracovním duchu. Všichni jsme 
měli možnost po stručném seznámení a představení našich osob i obcí seznámit poslance s aktuálními 
problémy, které nás i naše obce a občany trápí. Vzhledem k přítomnosti pana Ministra zemědělství se 
jednalo hlavně o  témata související s  pozemky v  péči státu v  návaznosti na Územní plány obcí, hos-
podaření s vodou v krajině, nebo problematiku řešení a financování vodovodů a kanalizací. Probírali 
jsme i nastavení podmínek některých dotačních výzev, které Ministerstvo zemědělství vypisuje. Naši 
hostitelé měli snahu v rámci jednotlivých nastolených témat přispět radou, případně navrhnout osobní 
konzultaci třeba i na příslušném odboru ministerstva. V některých případech bylo bohužel konstato-
váno, že nastavení řešení problematiky platnou legislativou (byť třeba nedokonalou) je dané a v  tom 
případě je třeba toto respektovat. Některé naše české zákony navazují na ty evropské (unijní) a o to je 
potom složitější, pokud bychom chtěli něco měnit a třeba přizpůsobit aktuálně vzniklému stavu. To se 
týká třeba i nebezpečí, že si zahraniční subjekty budou v Česku skupovat pozemky. Rozcházeli jsme se 
asi po dvou hodinách debatování v pozitivní náladě. Náročný program poslanců pokračoval na dalších 
schůzkách a my se vrátili ke své práci na Obecních úřadech. To, že se poslanci snaží navštěvovat regiony 
a získávat poznatky a  informace o problémech, se kterými se obce, ale i podnikatelé a řadoví občané 
běžně potýkají, je jistě dobrá zpráva.

L. Ševčíkova a L. Škůrek
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Strana Platné hlasy
Číslo Název strany Celkem v %

1. Klub angažovaných nestraníků 0 0%
2. Liberální aliance nez. Občanů 0 0%
3. SPD a Trikolora 21 8,10%
4. Mourek - politická strana 0 0%
5. LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI 2 0,77%
6. PRO - Jindřicha Rajchla 9 3,47%
7. Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 0 0%
8. Ref. O vstupu do EU bylo zman. 0 0%
9. PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 17 6,56%

10. SEN 21 a Volt Česko 0 0%
11. Česká republika na 1. místě! 1 0,38%
12. Strana zelených 0 0%
13. ČSSD 0 0%
14. ANO 2011 68 26,25%
15. ALIANCE ZA NEZÁVISLOST ČR 1 0,38%
16. ANO LEPŠÍ EU S MIMOZEMŠŤANY 4 1,54%
17. SPOLU (ODS, KDU -ČSL, TOP 09) 49 18,91%
18. REFERENDUM - Hlas Lidu 0 0%
19. Svobodní 6 2,31%
20. Sociální demokracie 2 0,77%
21. Starostové a osobn. Pro Evropu 24 9,26%
22. HLAS 3 1,15%
23. Česká pirátská strana 16 6,17%
24. PRO vystoupení z EU 0 0%
25. Nový směr 0 0%
26. STAČILO!, KSČM, SD -SN, ČSNS 28 10,81%
27. DSZ - ZA PRÁVA ZVÍŘAT 6 2,31%
28. Volte Pr.Blok www.cibulka.net 1 0,38%
29. SENIOŘI SOBĚ 1 0,38%
30. Levice 0 0%

Děkuji všem členům naší volební komise za jejich práci a bezchybný průběh voleb.
Lenka Ševčíková, starostka obce

Výsledky hlasování za územní celek
Kraj: Pardubický kraj                 Okres: Ústí nad Orlicí               Obec: Klášterec nad Orlicí

Voliči v seznamu Vydané obálky Volební účast v % Odevzdané obálky Platné hlasy % platných hlasů

733 259 35,33% 259 259 100%

Volby do Evropského parlamentu konané v Klášterci nad Orlicí 
ve dnech 7. 6.–8. 6. 2024

Ve dnech 7. 6.–8. 6. 2024 se v naší obci Klášterec nad Orlicí konaly volby do Evropského parlamentu.
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Dostavba splaškové kanalizace 
a intenzifikace ČOV v Klášterci nad Orlicí

	z Za Obec Klášterec nad Orlicí se na akci podíleli 
p. Zdeněk Bureš a Bc. Lenka Ševčíková starost-
ka obce.

Celá akce byla ukončena slavnostním dnem ote-
vřených dveří na čistírně odpadních vod v Klášter-
ci nad Orlicí dne 8. 6. 2024.

Napojení nemovitostí na splaškovou kanalizaci
V  naší obci společnost Vodovody a  kanalizace 
Jablonné nad Orlicí, a. s. dokončila stavbu veřej-
né kanalizace a  intenzifikaci čistírny odpadních 
vod. V této souvislosti jsme dotčené vlastníky ne-
movitostí informovali o  postupu napojování na 
připravenou kanalizační přípojku. Pro všechny, 
jichž se napojení na kanalizaci týká, byla vyřízena 
projektová dokumentace a stavební povolení. Po-
kud dojde k připojení nemovitosti na kanalizaci 
do 31. 8. 2024, bude tato projektová dokumenta-
ce včetně uložení vyčerpaných odpadních vod ze 
septiku či žumpy na ČOV zdarma.
Upozornění na nutnost rychlého napojení se 
na splaškovou kanalizaci platí především pro 
vlastníky domů na sídlišti Čertovka, kde končí 
povolení pro vypouštění odpadních vod ze sep-
tiků do dešťové kanalizace, která ústí do řeky.
Samotná realizace napojení na kanalizaci bude 
za předem dohodnutou cenu s dodavatelem, kte-
rého si vlastník nemovitosti vybere a  napojení 
s  ním sjedná. Pozor! Na termín a  časově ome-
zenou nabídku bezplatné dokumentace do 
31.  8.  2024. Občané nezapomínejte, že odpadní 
vody jsou také odpadem a za jeho správnou likvi-
daci zodpovídá jeho původce.
V případě dotazů se obracejte na Obec Klášterec 
nad Orlicí.

Lenka Ševčíková

Od roku 2016 se Obec snažila o dobudování ka-
nalizace v  částech obce, kde byly splnitelné pod-
mínky pro přiznání dotace státu. V roce 2021 byla 
dokončena projektová dokumentace akce a  bylo 
vydáno stavební povolení. Po jednání se společ-
ností VaK, a. s. Jablonné nad Orlicí, která vlastní 
kanalizaci, vodovod a ČOV v obci došlo k dohodě, 
že tato společnost bude nositelem celého pro-
jektu realizace i  administrace dotace. Stavební 
část akce realizovala firma PROFISTAV Litomy-
šl, a.  s. ve spojení s firmou K & K TECHNOLO-
GY, a. s., která dodávala technologické vybavení. 
Celá akce stála 76 mil. Kč bez DPH, dotace státu 
činila 48,2 mil. Kč. Obec Klášterec přispěla na 
dostavbu kanalizace částkou 16 mil. Kč. Společ-
nost Vak, a. s. akci dofinancovala částkou ve výši 
11,8 mil. Kč. V roce 2022 proběhly výkopové prá-
ce spojené s  pokládkou kanalizace, v  roce 2023 
proběhlo dokončení pokládky včetně opravy po-
vrchů komunikací, dále byla provedena komplet-
ní rekonstrukce a  intenzifikace ČOV s  instalací 
nových technologií. Vše bylo dokončeno a  celá 
stavba zkolaudována na jaře 2024. Dostavbou 
kanalizace vzniklo v obci 123 nových přípojných 
bodů na splaškovou kanalizaci.
Velké poděkování na realizaci celé akce patří:
	z Ing. Lubomíru Fiedlerovi a p. Oldřichu Solarovi 
- VaK, a. s. Jablonné nad Orlicí
	z Ing. Radimu Knížákovi - VIS, spol. s r. o. Hra-
dec Králové za projekt a dozor stavby
	z Ing.  Petru Jiráňovi a  p.  Michalu Klemšovi  – 
PROFISTAV Litomyšl, a. s. za realizaci stavby
	z Ing.  Zdeňku Herlíkovi - K & K  TECHNOLO-
GY, a. s., Cerekvice n. Loučnou – dodávka tech-
nologie
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Sokolský slet 2024
Jak jsme již informovali v  předešlém čísle Sou-
sedských listů, účastní se náš TJ Sokol Klášterec 
sokolského sletu. Naši cvičenci se účastní dvou 
sestav, a to Čmeláčků, kde vystupují děti od 3 do 
6 let spolu s rodiči a dále Mravenečků, kde vystu-
puje jeden cvičitel a 8 dětí ve věku 5 až 8 let. Obě 
tyto sestavy se účastní 4 sletů.
Cvičenci jsou teď v  půlce a  děti mají za sebou 
účast v  Městečku Trnávka a  v  Hradci Králové. 
18.  5.  2024 byly děti v  Městečku Trnávka, kde 
dopoledne proběhl nácvik a  odpoledne byl slav-
nostní průvod a samotné vystoupení všech sestav. 
Účastnil se i Ing. Jindřich Kalous, starosta Sokol-
ské župy Východočeská  – Pippichova, který měl 
projev před začátkem vystoupení. 2. 6. 2024 bylo 
vystoupení v  Hradci Králové, kde nepřálo počasí 
a  po dopoledním nácviku, kdy se začali scházet 
lidé na odpolední vystoupení začalo pořádně pr-
šet. Děti se však zachovaly úžasně a  sestavy sta-
tečně odcvičily i v dešti. Druhá půlka vystupování 
cvičence teprve čeká. 16.  6.  2024 můžete malé 
Čmeláčky a Mravenečky přijít podpořit do Pardu-
bic, závěrečný slet se koná v Praze 5. 7. 2024.
Velké díky patří, jak našim úžasným cvičitelkám 

Janče Štefkové a Páje Fišerové, které všechny děti 
s  trpělivostí připravily na vystoupení, tak všem 
dětem, rodičům a příbuzným, kteří cvičí i těm co 
necvičí, ale jsou velkou podporou.

Lenka Kučírková, obec Klášterec nad Orlicí

Cyklobusy v Klášterci n. O.
Prázdniny jsou za rohem a s tím jsou spojeny výle-
ty po krásách východních Čech. V tomto roce byly 
zachovány přes naši obec 2 linky cyklobusů. Jed-
ná se o linku 701947 Lanškroun – Česká Třebo-
vá – Ústí nad Orlicí – Žamberk – Deštné v Orlic-
kých horách a o linku 681947 Litomyšl – Vysoké 
Mýto – Choceň – Žamberk – Deštné v Orlických 
horách. Tyto linky v Klášterci nad Orlicí staví na 
dvou zastávkách, Klášterec n.Orl.,škola a Kláš-
terec n.Orl.,chata Čihák. Cyklobus jede v sobotu 
a v neděli. U základní školy v Klášterci staví cyklo-
bus linky 701947 v 8:55 hod. a linky 681947 v 9:00 
hod. Ve stanici Čihák staví autobus linky 701947 
v 9:11 hod. a linky 681947 v 9:16 hod. Zpět se do-
stanete pouze linkou 701947 a to v 16:11 hod. na 
Čihák a 16:25 hod. ke škole v Klášterci.

Lenka Kučírková, obec Klášterec nad Orlicí
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Informace z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí

Jednání dne 24. 4. 2024 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí zprávu o  přezkoumání hospo-
daření obce za rok 2023 ze dne 5.  4.  2024, při 
přezkoumání nebyly zjištěny chyby a nedostatky
	z bere na vědomí zprávu o finančním hospodaře-
ní obce za 1. čtvrtletí roku 2024
	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3 ze dne 
24. 4. 2024 v celkové výši 107 686 Kč
	z schvaluje dle § 167 odst. 2 zákona č. 561/2004 
Sb. Školský zákon jmenování Bc. Lenky Ševčí-
kové a p. Tomáše Bartoše do školské rady Ma-
sarykovy základní školy Klášterec nad Orlicí na 
funkční období červen 2024 až květen 2027
	z schvaluje prodloužení nájemních smluv k  by-
tům u nichž končí smlouva na dobu určitou
	z schvaluje přidělení bytu č. p. 192/7
	z bere na vědomí informace z  bytového hospo-
dářství
	z schvaluje dodatek nájemní smlouvy č. 2 na pro-
story sloužící podnikání v 1. NP domu č. p. 164 
mezi Obcí Klášterec nad Orlicí a  paní Hanou 
Danielovou, Líšnice 182, IČ 71966048
	z schvaluje smlouvu č.  S/OM/6411/24/PPS/
BP o  podmínkách provedení stavby „Chodník 
a opěrná zeď u areálu firmy ŽIVA, Klášterec nad 
Orlicí“ mezi vlastníkem pozemku p. č. 1973/6 
Pardubickým krajem, IČ: 70892822 a  staveb-
níkem Obcí Klášterec nad Orlicí, IČ: 00279021
	z schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem 
a  Obcí Klášterec nad Orlicí o  poskytnutí do-
tace č.  OŽPZ/24/21580 ve výši 155 000 Kč, 
na „Opravu místních komunikací (místní část 
Klášterec nad Orlicí)“
	z schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem 
a Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí dota-
ce č.  OŽPZ/24/21579 ve výši 155 000 Kč, na 
„Opravu místních komunikací (místní část Jed-
lina)“
	z schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem 
a  Obcí Klášterec nad Orlicí o  poskytnutí dotace 
č.  OŽPZ/24/21830 ve výši 107 686 Kč, na akci 
„Potravinová obslužnost obyvatel v m. č. Zbudov“
	z bere na vědomí informace ohledně návrhu 
zpracování nové OZV o  stanovení koeficientu 
pro výpočet daně z nemovitých věcí v Obci Kláš-
terec nad Orlicí
	z schvaluje podání žádosti o dotaci na automatic-

ký defibrilátor
	z schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o umíst-
nění komunální techniky pořízené z  dotace 
MAS pro DSO RROPZB v Klášterci nad Orlicí 
v č. p. 122
	z bere na vědomí informace o  návrhu zpracova-
ných energetických opatřeních pro objekt Ko-
várny č. p. 135
	z bere na vědomí informaci o  stanovení výše 
úplaty v mateřské škole a ve školní družině od 
začátku školního roku 2024/25
	z bere na vědomí informace o odpadovém hospo-
dářství obce a nabídku na úpravu kontejnerové-
ho místa u bytových domů
	z bere na vědomí informaci o  nákupu 3 nových 
party stanu a ukládá p. místostarostovi připra-
vit do příštího jednání pravidla jejich zapůjčení
	z bere na vědomí informace z  jednání o  chodní-
cích v centru obce od Kovárny č. p. 135 po dům 
č. p. 39 Lhotka
	z schvaluje poskytování poukázek rodičům dětí 
při akci vítání občánků na nákup dětského vy-
bavení ve výši 1000 Kč pro jedno miminko
	z bere na vědomí informaci o  závodu Kralická 
Rallye 2024
	z schvaluje smlouvu č.  j. UZSVM/HSY
/2636/2024-HSYU mezi ČR  – ÚZSVM, IČ: 
69797111 a  Obcí Klášterec nad Orlicí, IČ: 
00279021 o  bezúplatném převodu spoluvlast-
nického podílu o  velikosti 1/8 k  pozemkům 
p. p. č. 3701 a p. p. č. 3710 v obci a k. ú. Klášte-
rec nad Orlicí
	z schvaluje vyhlášení záměru prodeje pozemku 
parc. č. 311/12 o výměře 419 m², trvalý travní 
porost v k. ú. Klášterec nad Orlicí
	z bere na vědomí žádosti občanů o regulaci průjez-
du a rychlosti v některých úsecích místních komu-
nikací, bude projednáno s dopravní policií ČR

Jednání dne 29. 5. 2024 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z po projednání dle § 17 odst.  7) písm.  a) záko-
na č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů v  platném znění a  § 43 
a § 84 písm. b) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích 
v platném znění schvaluje závěrečný účet hos-
podaření obce za rok 2023 včetně zprávy o pře-
zkoumání hospodaření obce za rok 2023 ze dne 
5.  4.  2024 a  souhlasí s  celoročním hospodaře-
ním bez výhrad
	z schvaluje účetní závěrku obce za rok 2023
	z schvaluje rozpočtové opatření č.  4 ze 
dne 29.  5.  2024 ve výši na straně příjmů 
1 244 860 Kč, na straně výdajů 1 363 739 Kč, 
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financování ve výši 118 879 Kč
	z bere na vědomí zprávu starostky o připojení ob-
jektů č. p. 119, č. p. 135 a Lhotka č. p. 27 do ka-
nalizační sítě v obci Klášterec nad Orlicí, schva-
luje uzavření smluv o odvádění odpadních vod 
z těchto objektů mezi Obcí Klášterec nad Orlicí 
a obchodní společností Vodovody a kanalizace 
Jablonné nad Orlicí, a. s.
	z bere na vědomí informace o  uzavření dodatku 
č.  1 k  pojistné smlouvě majetku obce na č.  p. 
164 bez připomínek.
	z schvaluje prodloužení nájemních smluv k  by-
tům
	z schvaluje vypracování nového vzoru nájemní 
smlouvy k pronájmu bytů Mgr. Novotným, dle 
požadavků pronajímatele a v souladu s platnou 
legislativou, nastavení pravidel na podílu za 
drobné opravy a  údržbu, úhrady za vybavení 
bytu atd. Nové nájemní smlouvy budou použity 
při uzavírání nového nájemního vztahu, stáva-
jícím nájemcům bude nabídnuta možnost uza-
vření nové nájemní smlouvy s  novými návrhy 
Evidenčních listů (zvýšení nájemného) s  účin-
ností od 1. 1. 2025.
	z schvaluje pro rozúčtování nákladů na vytá-
pění v  zúčtovacích jednotkách (bytech obce 
určených k  pronájmu), pro období počínaje 
1.  7.  2024 poměr základní a  spotřební složky 
takto: základní složka (ZS) = 50%, spotřební 
složka (SS) = 50%
	z schvaluje zvýšení nájemného o 20% oproti stá-
vajícímu, zaokrouhleno na celé koruny dolu, 
v  obecních bytech podle § 2249 NOZ, s  účin-
ností od 1.  1.  2025, úplata za vybavení bytu 
bude ponechána
	z bere na vědomí informace o  údržbě bytového 
hospodářství
	z bere na vědomí informace o taškách na tříděný 
odpad, informace ohledně možnosti zapojení 
podnikatelů do obecního systému odpadového 
hospodářství a nabídku firmy Ekola na rozšíře-
ní svozu popelnic SKO.
	z schvaluje uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene na p.  p.  č.  2032/1 pro vlastníka po-
zemku p. p. č. 234 a pozemku st. p. č. 120 v k. ú. 
Klášterec nad Orlicí dle GP č. 1330-321/2024
	z schvaluje prodej pozemku p. p. č. 311/12 o vý-
měře 419 m2 v  k. ú. Klášterec nad Orlicí paní 
XXXX, tr. bytem XXXX, RČ XXXX, za celko-
vou cenu 33 520 Kč s  tím, že kupující uhradí 
náklady na vklad do KN
	z schvaluje uzavření smlouvy o  dílo s  firmou 
JD Dlouhý,  s.  r.  o., IČ:27500403 na opravu 

místní komunikace 24c p.  parc. č.  1971/2 za 
447 589 Kč bez DPH
	z schvaluje uzavření smlouvy o dílo s firmou JD 
Dlouhý,  s.  r.  o., IČ:27500403 na opravu míst-
ní komunikace 25c a 26c p. parc. č. 1971/2 za 
442 105 Kč bez DPH
	z schvaluje uzavření smlouvy o dílo s firmou JD 
Dlouhý, s. r. o., IČ:27500403 na opravu komu-
nikace p. parc. č. 1971/2, 1972/1 za 251 432 Kč 
bez DPH
	z schvaluje uzavření smlouvy o  dílo s  firmou 
JD Dlouhý na opravu místní komunikace 35c 
p. parc. č. 4984, 5092 za 567 620 Kč bez DPH
	z schvaluje Smlouvu o  poskytnutí dotace z  Pro-
gramu obnovy venkova č.  OŽPZ/24/21137 
mezi Pardubickým krajem a Obcí Klášterec nad 
Orlicí, předmětem smlouvy je účelové poskyt-
nutí neinvestiční dotace z  rozpočtových pro-
středků Pardubického kraje na projekt „Škola 
do přírody – příroda do školy“
	z povoluje pro školní rok 2024/2025 výjimku 
z  počtu žáků v  základní škole stanoveného 
v  prováděcím předpise, kterým je vyhláška 
č.  48/2005 Sb., o  základním vzdělávání a  ně-
kterých náležitostech plnění povinné školní do-
cházky, ve znění pozdějších předpisů
	z bere na vědomí investiční záměr MŠ na moder-
nizaci výtahu k přesunu potravin do 1. patra
	z bere na vědomí projekt „Úprava zahrady v MŠ“
	z schvaluje převod stávajících dat technické in-
frastruktury (inženýrských sítí v  našem ma-
jetku) do jednotného výměnného formátu JVF 
a vložení do DTM ČR firmou GPlus, s. r. o., IČ 
45537691 za cenu 14 810 Kč vč. DPH
	z schvaluje půjčovní řád party stanů s  účinností 
od 1. 6. 2024
	z schvaluje uzavření smlouvy o  zajištění lidové 
technické zábavy s  firmou p.  Bohumila Dub-
ského, IČ 72837314 na období r. 2025 – 2027.
	z schvaluje objednání přípravy podkladů, vypra-
cování projektového záměru a  podání žádosti 
dle výzvy MAS ORLICKO na akci „Chodník 
a opěrná zeď u areálu fy Živa, Klášterec nad Or-
licí“ u firmy Laboro ateliér, s. r. o., IČ 03706940 
dle nabídky ze dne 23. 5. 2024
	z bere na vědomí návrh Místního Programu ob-
novy venkova obce Klášterec nad Orlicí na roky 
2025 – 2029

Celé znění zápisu a  usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k nahlédnutí na obecním úřa-
dě, celé usnesení je zveřejněno na 

www.klasterecnadorlici.cz
Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce
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g
rilované specia
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y

510 let
od první písemné zmínky o obci

Pastviny

510 let
od první písemné zmínky o obci

Pastviny

Vážení čtenáři, u příležitosti 510. výročí od první písemné
zmínky o obci Pastviny si Vás dovolujeme pozvat na
setkání se svými kamarády, známými a občany Pastvin,
které se bude konat 6.7.2024. Spojili jsme síly se spolkem
Ski-klub Pastviny a společně vytvořili program, ve
kterém si každý najde to své. Rádi Vás uvidíme.

Za obec Pastviny Ladislav Škůrek, starosta

Program:

Obecní budova ŠKOLA:

prezentace historie obce obrazem i slovem
možnost občerstvení
expozice myslivosti

Areál restaurace NA VLEKU:

Volný vstup po
celý den,

zve Vás obec
Pastviny

13:00 - 17:00: 

hřiště a skákací hrady pro děti

řemeslné trhy

PIVNÍ FESTIVAL

10.
 PASTVINSKÝ

Spojili jsme síly a vytvořili program společně s 10. pastvinským pivním festivalem

14:00                         Zahájení
14:15 - 15:15       Cimbálová muzika Jana Dostála
15:45 - 16:30    John Denver
16:45 - 18:00    Country kapela Lokálka
18:15- 19:45       Stand up comedy Na stojáka
19:45 - 20:30   Pivní soutěž
Od 20:30              hraje kapela

sobota, 6.7.2024
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Uplynul rok a opět společnost Eko -kom ve spolu-
práci s Pardubickým krajem a Regionální rozvojo-
vou agenturou Pardubického kraje vyhodnocova-
ly, jak se v obcích Pardubického kraje dařilo – či 
nedařilo třídit odpad. Soutěž má několik katego-
rií. Cílem soutěže je vyhodnotit, ale zároveň i mo-
tivovat obce v  oblasti řešení separace, shromaž-
ďování a  svozu jednotlivých druhů komunálního 
odpadu. Obci Pastviny se podařilo v  kategorii 
obcí od 301 do 2000 obyvatel v rámci projektu 
intenzifikace odděleného sběru a zajištění vyu-
žití komunálních odpadů včetně jejich obalové 

složky v Pardubickém kraji umístit na 2. místě. 
Loňské 1. místo jsme neobhájili, přesto si my-
slím, že naši zaměstnanci, ale i  vy  – občané, 
kteří nám pomáhají třídit, jste odvedli velký 
kus práce. Mimo vlastního ocenění, velké kytice 
a skutečné perníkové popelnice s marcipánem, 
je součástí ceny šek na 45.000 Kč od Pardubic-
kého kraje a Poukaz na dvoudenní exkurzi do 
zařízení a provozů zabývajících se odpadovým 
hospodářstvím. (poznámka: Perníkovou popelni-
ci snědly děti na Dětském dnu).
Snižování množství směsného (nevytříditelného) 
odpadu a naopak intenzívnější třídění a předává-
ní těchto separovaných druhů odpadů k dalšímu 
zpracování je každodenní problém, který musí 
v  současné době řešit všechny obce a  města.  
V ideálním případě by to měly řešit všechny státy 
světa. Umístění v  soutěži je důkaz, že je na tuto 
oblast v ČR kladen důraz a zároveň je to i příklad 
toho, že je to obecně sledováno a vyhodnocováno. 
Ocenění, které obec získala, je oceněním i  Vás 
všech, kteří nám pomáháte tuto problematiku 
řešit a  třídíte jednotlivé složky odpadů z  Vašich 
domácností. Tímto si Vám všem dovoluji poděko-
vat za spolupráci a doufám že se s tím v budoucnu 
budeme prát ještě lépe a ještě efektivněji.

L.Škůrek, starosta

Soutěž „O Perníkovou popelnici 2023“

Bylinkářka 
v Pastvinách
V úterý 23. 4. 2024 jsme v Pastvinách uspořádali 
besedu s paní Mgr. Kateřinou Geržovou. Paní Ger-
žová k nám přijela ze Sedloňova, kde žije s manže-
lem, který se zabývá chovem koz a výrobou kozího 
sýra. Ona sama se léta věnuje bylinkám a  jejich 
využití.
V sále školy jsme uspořádali besedu právě na toto 
téma. Bylo to nejenom zajímavé, ale i poučné. Kdo 
z Vás ví, že máta se má využít až po prvním kvete-
ní, anebo že petrklíč je nad všechny léky na kašel? 
Poradila, co dělat s  větším množstvím medvědí-
ho česneku a  jak ho co nejdéle uchovat a mnoho 
dalších rad a poznatků. Byl to příjemně strávený 
podvečer, zakončený prodejem výrobků z bylinek, 
bylinných mastí a  sirupů. Věřím, že každý, kdo 
přišel, odcházel s dobrým pocitem a s pár radami 
navrch.

Eva Luxová, správce SC Škola
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Pro účely hlasování jsou zastupitelům 
přidělena tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 
2  – Tomáš Brak, 3  – Pavlína Faltusová, 

4 – Veronika Luxová, 5 – Jaroslav Vašina, 6 – Vik-
tor Mašek, 7 – Pavlína Suchodolová

Zastupitelstvo obce PastvinyZastupitelstvo obce Pastviny
dne 13. 5. 2024 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2024. 3. 1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku Lu-
xovou a Pavlínu Faltusovou.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024. 3. 2. schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 3. 5. 2024.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  3. udělilo souhlas s  celoročním hospo-
dařením obce a  schválilo závěrečný účet obce 
Pastviny za rok 2023, včetně zprávy o  výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2023 bez 
výhrad a účetní závěrku obce zpracovanou ke dni 
31. 12. 2023.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  4. zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o poskytnutí dotace z Programu obnovy 
venkova 2023+ na projekt: „Oprava přístupových 
ploch k budově č. p. 47 Pastviny“ s poskytovate-
lem Pardubický kraj, IČ: 70892822, Komenského 
nám. 125, Pardubice. Výše dotace je 100 000 Kč.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  5.  1. zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o  poskytnutí dotace z  Programu obno-
vy venkova 2023+ na „Zajištění potravinové ob-
služnosti“ s poskytovatelem Pardubický kraj, IČ: 
70892822, Komenského nám. 125, Pardubice. 
Výše dotace je 52 375 Kč.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  5.  2.  1. schválilo v  rámci výběru zho-
tovitele na probíhající veřejné zakázce na akci: 
„Pastviny  – Místní komunikace mezi II/312 
a  III/31218“ vyloučení vybraného účastníka 
M -STAV CZ, s. r. o., IČ: 27557235 s odkazem na 
§ 124 odst.  1) a  2) „Vybraný dodavatel M -STAV 
CZ,  s.  r.  o., IČ: 27557235 nesplnil povinnost dle 
§ 124 odst. 1 zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání 
veřejných zakázek, v platném znění, když bez zby-
tečného odkladu neuzavřel se zadavatelem smlou-
vu. Vybraný dodavatel M -STAV CZ, s. r. o. doručil 
zadavateli omluvu od podpisu smlouvy, a to z dů-
vodu naplnění kapacity. Zadavatel tedy na základě 
výše uvedeného vylučuje účastníka ze zadávacího 
řízení, a to dle ustanovení § 124 odst. 2 písm. zá-
kona, a to pro neposkytnutí součinnosti k uzavření 

předmětné smlouvy o dílo.
hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2

2024.  3.  5.  2.  2. zastupitelstvo schválilo v  rámci 
probíhající veřejné zakázky na akci: „Pastviny  – 
Místní komunikace mezi II/312 a  III/31218“ 
nového dodavatele P S  K,  s.  r.  o. CHOCEŇ, IČ: 
63220369. Dle § 125 odst. 1 zákona č. 134/2016 
Sb., o  zadávání veřejných zakázek, v  platném 
znění „Pokud dojde k vyloučení vybraného doda-
vatele, může zadavatel vyzvat k uzavření smlouvy 
dalšího účastníka zadávacího řízení, a to v pořadí, 
které vyplývá z  výsledku původního hodnocení 
nabídek.

hlasování: pro – 1,3,5,6,7, zdržel se – 4, proti – 0, omluveni – 2
2024. 3. 5. 3. vzalo na vědomí Rozpočtové opatře-
ní č. 3 ze dne 22. 4. 2024.
2024.  3.  5.  4. vzalo na vědomí prominutí po-
platku pro Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, územní pracoviště Hradec Králové, 
Odbor odloučené pracoviště Svitavy, za obecní 
systém odpadového hospodářství pro rekreační 
objekt (chata ev.č.293), který má ve správě od 
2.4.2024 na základě Zápisu o předání majetku a 
o změně příslušnosti hospodařit s majetkem státu 
č.j. UZSVM/HSY/1014/2024-HSYU. Objekt 
nebude provozován, je určen k prodeji. Poplatek 
se promíjí do doby prodeje (uzavření Kupní 
smlouvy).

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024. 3. 5. 5. zastupitelstvo projednalo žádost P.S. 
zaevidovanou pod Č.j.: OBPA 187/2024 o odkup 
části poz parc.  1188/1, kat. území Pastviny u 
Klášterce nad Orlicí a následně schválilo, že není 
záměrem obce odprodat požadovanou část před-
mětné parcely.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024. 3. 5. 6. na základě žádosti zaevidované pod 
Č. j.: OBPA174/2024 dne 8. 4. 2024 zastupitelstvo 
schválilo záměr prodeje části poz. parc. č. 2309/2, 
ostatní plocha, k.ú. Pastviny u  Klášterce nad 
Orlicí, o  výměře cca  32 m2, za cenu 100 Kč/ m2.  
GP a vklad do KN hradí kupující.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024. 3. 5. 7. na základě žádosti ze dne 4. 3. 2024 
zaevidované pod Č. j.: OBPA116/2024 zastupitel-
stvo schválilo uzavření Kupní smlouvy s J.T. a P. S. 
na odprodej poz. parc. č.  871/5, druh pozemku 
orná půda, k.ú. Pastviny u  Klášterce nad Orlicí, 
o  výměře 185 m2, za cenu 100 Kč/ m2. Vklad do 
KN hradí kupující. Záměr byl projednán a schvá-
len 25. 3. 2024 usnesením č. 2024. 2. 5. 6.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  5.  8. zastupitelstvo projednalo žádost 
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D.K.. zaevidovanou pod Č.j.: OBPA 155/2024, 
o odkup poz parc.  1503/8, ostatní plocha, kat. 
území Pastviny u Klášterce nad Orlicí a následně 
schválilo, že není záměrem obce odprodat poža-
dovanou parcelu.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  5.  9. zastupitelstvo v  návaznosti na 
usnesení č. 2024. 2. 5. 8. ze dne 25. 3. 2024 opě-
tovně projednalo žádost I.L. zaevidovanou pod 
Č. j.: OBPA 83/2024 a následně schválilo že není 
záměrem obce odprodat část poz. parc. č.1523/6, 
k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí o výměře 64 
m2, která byla vymezena GP č.  1186-37/2020 
ze dne 5.  8.  2020. Celá předmětná poz. parc. 
č. 1523/6, je veřejným prostranstvím, tedy volně 
přístupná a  způsobilá běžnému užívání k  prů-
chodu či průjezdu. Skutečnost, že pozemek je od 
1. 3. 2009 předmětem nájmu nemá na běžné uží-
vání k průchodu či průjezdu vliv.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  5.  10. schválilo žádost společnosti IN-
TERCONNECT, s. r. o., IČ: 25704826, zaevidova-
nou dne 12.  4.  2024 pod Č.  j.: OBPA 183/2024, 
o  zařazení do podlimitních veřejných zakázek, 
Kód ekonomické činnosti dle CZ -NACE 27, 61, 

62, 63, 802. Jedná se o společnost poskytující in-
ternet a související služby v oblasti IT.

hlasování: pro – 1,3,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 4, omluveni – 2
2024.  3.  5.  11. zastupitelstvo schválilo Smlouvu 
o  budoucí smlouvě o  zřízení věcného břemene 
a  dohodu o  umístění stavby č.  IV-12-2027138/
SOBS VB/2 UO Pastviny, lokalita p. č. 5237/1-4 
kNN s budoucí oprávněnou ČEZ Distribuce, a. s., 
IČ: 24729035, Teplická 874/8, Děčín IV  – Pod-
mokly, zastoupenou na základě plné moci Milo-
šem Honlem, projektantem společnosti GTT, a. s., 
IČ: 63080605, se sídlem Pobřežní 95/74, Praha 8.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2
2024.  3.  5.  12. zastupitelstvo schválilo Smlouvu 
o  budoucí smlouvě o  zřízení věcného břemene 
a  dohodu o  umístění stavby č.  IV-12-2024237 
SOBS VB/1 s  budoucí oprávněnou ČEZ Distri-
buce, a. s., IČ: 24729035, Teplická 874/8, Děčín 
IV – Podmokly, zastoupenou na základě plné moci 
firmou Energomontáže Votroubek,  s.  r.  o., IČ: 
28791274, se sídlem Strojnická 1646, Rychnov 
nad Kněžnou.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2

Ladislav Škůrek, starosta

Klienti a pečovatelky BDPS rozdávali radost na Dětském dni v Pastvinách
Klienti i  pečovatelky pečovatelské služby se  
s radostí zapojili do oslav Dětského dne v Pastvi-
nách, kde se stali důležitou součástí různých sta-
novišť s úkoly pro děti. Na stanovištích vítali malé 
návštěvníky s úsměvem a nadšením, povzbuzova-

li je při plnění úkolů a  rozdávali drobné odměny  
za jejich snahu. Vznikla vřelá a  přátelská atmo-
sféra, děti se moc bavily a klienti mohli zažít nové 
radostné zážitky a interakce.

Tým pečovatelské služby Pastviny

Přátelství mezi generacemi 
- Žáci z Klášterce nad Orlicí 
přinášeli radost našim klientům
V  Základní škole v  Klášterci nad Orli-
cí pracuje jedna velmi iniciativní a laskavá paní 
učitelka  jménem  Eva Papáčková. Paní učitelka 
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učí žáky ohleduplnosti a hledá způsoby, jak dětem 
přiblížit hodnoty jako empatie, pomoc a  radost 
z malých věcí. Jednoho dne se rozhodla, že by bylo 
skvělé spojit své žáky s klienty z Bytového domu 
s pečovatelskou službou v Pastvinách v rámci pro-
jektu Zkusíme to společně.
Eva přišla s  nápadem, že by jednou měsíč-
ně  mohla s  dětmi navštěvovat klienty pečovatel-
ského domu a společně s nimi trávit čas různými 
aktivitami. Tento nápad se setkal s nadšením ne-
jen mezi jejími žáky, ale také mezi klienty i vede-
ním pečovatelského domu.
První setkání před rokem a  půl  bylo lehce 
rozpačité, děti byly nejprve trochu nervózní, ale 
paní učitelka Eva je povzbuzovala a připomínala 
jim, že jejich úsměv a pozornost mohou klientům 
udělat obrovskou radost. Klienti je přivítali  
s otevřenou náručí, nervozita opadla a radostně  
si začali povídat o svých životech.
Každý měsíc se setkání stávalo čím dál tím více ra-
dostnějším. Děti s klienty hrály různé stolní hry za 
bujarého smíchu i povzbuzování, četly klientům, 
zpívaly písničky  a  hrály na hudební nástroje. 
Často také společně tvořily  – vyráběly drobné 
dekorace  a učily se novým  technikám ručních 
prací.
Jednou z oblíbených aktivit se stalo hraní na hu-
dební nástroje. Několik dětí hrálo na harmoniku 
i  flétnu a  pomohli tak klientům zavzpomínat na 
své mládí při doprovodu nezapomenutelných 

melodií slavných písniček. Tato hudební setkání 
byla vždy plná vděčnosti, vzpomínek a radosti.
Rok a půl uběhnul jako voda a všechna setkání se 
nesla v duchu přátelství a vzájemného obohacová-
ní. Paní učitelka Eva byla nadšená, jak pozitivně 
to ovlivnilo její žáky  – děti se staly vnímavějšími 
a  uvědomovaly si, jakou radost může přinést jen 
pár hodin strávených s někým jiným, kdo je potře-
buje.
Na konci května jsme se rozhodli uspořádat závě-
rečné setkání, které by bylo výjimečné. Děti i kli-
enti se sešli, aby si společně užili krásné odpoledne. 
V altánku u pečovatelského domu proběhlo veselé 
posezení a opékání párků. Při opékání párků se 
sdílely veselé historky za doprovodu akordeonu 
a děti čile opékaly jeden párek za druhým.
Toto odpoledne bylo nejen zakončením spoluprá-
ce, ale hlavně poděkováním dětem, paní učitelce 
Evě a panu Michalu Matějkovi, kteří se dobrovol-
ně starali o naše klienty a přinášeli jim do života 
radost. Pan Matějka dlouhodobě dobrovolně paní 
učitelku doprovázel s dětmi, sám se zapojoval do 
aktivit s  klienty a  vzniklo mezi nimi cenné přá-
telství. Mimo tyto společně strávené chvíle jezdil 
s  našimi klienty na fotbal a  jiné akce a  umožnil 
tak klientům zažít i běžné radosti, které jsou pro 
ně těžce dostupné. Díky paní učitelce Evě, panu 
Matějkovi a  iniciativním dětem se v  Pastvinách 
zrodilo krásné přátelství mezi generacemi, které 
obohatilo životy všech zúčastněných.
Moc Vám děkujeme.

Tým pečovatelské služby v Pastvinách

Soutěž o perníkovou popelnici 
za rok 2023
Pardubice, 21. května 2024 – Zdá se, že třídění od-
padů je podobné jízdě na kole. Když se to jednou 
naučíte, už to nezapomenete. Svědčí o tom výsled-
ky sedmnáctého ročníku soutěže O  perníkovou 
popelnici, jejímž vyhlašovatelem je Autorizovaná 
obalová společnost EKO -KOM, a. s., a Pardubic-
ký kraj. Stupně vítězů klání o nejlépe třídící obce 
regionu jsou nápadně podobné loňskému ročníku. 
Obce se do soutěže nemusí samy hlásit, všechny, 
které jsou v Pardubickém kraji zapojeny do Systé-
mu EKO -KOM, jsou do ní automaticky zařazeny. 
I  v  sedmnáctém ročníku Perníkové popelnice se 
soutěžilo ve třech kategoriích, v  nichž se vyhla-
šovala první tři nejlepší umístění. Nejlepší obec 
bez ohledu na velikost se pak může pyšnit titulem 
Absolutní vítěz. A  místo, kde se meziročně v  tří-
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dění odpadů nejvíc zlepšili, si odnáší titul Skokan 
roku. Rozhodující pro umístění je množství vytří-
děného papíru, plastů, skla a kovů v kilogramech 
na jednoho obyvatele dané obce. Bonusové body 
pak do celkového hodnocení přidává sběr čirého 
skla, nápojového kartonu, kovů a  papíru i  mimo 
veřejnou sběrnou síť, sběrné dvory a sběrná mís-
ta. Rozhodně to ale není nic složitého – jednoduše 
řečeno, zálusk na dobré umístění si mohou dělat 
všude, kde se lidé naučili dobře třídit a kde jim jde 
o čistotu v obci.
Po dlouhých 11 letech jsme se vrátily na stupně 
vítězů a obsadili třetí místo v kategorii obcí do 300 
obyvatel. Jako dar jsme obdrželi šek na 25 000 Kč, 

perníkovou popelnici a poukaz na dvoudenní ex-
kurzi do zařízení a provozů zabývající se odpado-
vým hospodářstvím. Chtěl bych touto cestou po-
děkovat občanům Českých Petrovic za důkladné 
třídění odpadů. Nesmíme usnout na vavřínech. 
Musíme zdokonalovat systém třídění a  také mu-
síme převychovat ty, co tvrdí že třídění je zbyteč-
ná věc, protože se vše stejně vozí na skládky. Ano 
co vyhodíte do směsného odpadu, opravdu jde 
na skládku, ale vytříděné odpady jdou k dalšímu 
zpracování. Ještě jednou děkuji všem a  obzvlášť 
našim pracovníkům obce paní Rousové, panu Lic-
kovi, panu Ježkovi a panu Nájemníkovi za úklidy 
a manipulaci s odpady.
VÍTĚZNÉ OBCE ZA ROK 2023

Obce do 300 obyvatel
obec Čenkovice
obec Plchovice
obec České Petrovice
Obce do 2000 obyvatel
1. obec Horní Ředice
2. obec Pastviny
3. město Seč
Obce nad 2000 obyvatel
1. Obec Opatovice nad Labem
2. město Choceň
3. město Litomyšl

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ: obec Čenkovice
Za obec České Petrovice starosta Luboš Lux

Den otevřených úlů
Ve dnech 17. až 19. 5. 2024 se konal v Českých Pe-
trovicích „Den otevřených úlů“.
Akce probíhala na včelnici u chaty PSD (cca 300 m 
od Scholzova mlýna směrem na Pastviny po zele-
né turistické značce).
Jednalo se o 3. ročník celorepublikové akce vytvo-
řené Pracovní společností nástavkových včelařů 
(PSNV) ke světovému dni včel, který je stanoven 
každoročně na 20. květen.
V Českých Petrovicích to byl již druhý ročník, po-
řádaný spolkem ochránců přírody Eden ve spolu-
práci se Základní organizací včelařů Klášterec nad 
Orlicí.
Prostor byl rozdělen na dvě stanoviště. Na prvním 
stanovišti bylo vystaveno několik historických 
úlů. Ze současných úlů byl vystaven nástavkový úl 
plastový a dřevěný úl typu ležan. Dále bylo k vidě-
ní základní včelařské vybavení i vybavení potřebné 
pro vytáčení medu. Způsob včelaření v  jednotli-
vých typech úlů i postup při vytáčení medu jsem 
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osobně přednášel. Na druhém stanovišti byly pro-
sklené úly osazené včelami. Zde mohli návštěvníci 
pozorovat včely při jejich práci. Druhy, rozdělení 
včel a jejich funkci v úle komentoval včelař a před-
seda ochránců přírody Eden, Jiří Prachař z Kun-
valdu.
K občerstvení byly připraveny alko i nealko nápo-
je, steaky i nějaká sladkost v podobě domácí buch-
ty, koláčků či perníčků.
I přes nepříznivé počasí přišlo cca 150 návštěvní-
ků. Mezi návštěvníky byli jak zkušení včelaři, se 
kterými jsme odborně diskutovali, tak začínající 

včelaři, kterým jsme se snažili odpovídat na dotazy 
a předávat naše poznatky. Nejvyšší počet návštěv-
níků byl z  řad nevčelařů, kterým jsme se snažili 
včelaření přiblížit. Přijela i reportérka Bc. Barbora 
Soukupová natočit rozhovor pro rádio Český roz-
hlas Pardubice a Radiožurnál.
Všem, kteří dorazili, děkujeme za návštěvu a  již 
nyní přemýšlíme o jaké vychytávky doplníme pří-
ští ročník.

Předseda včelařů ZO Klášterec nad Orlicí 
Michal Fišer

Den dětí a otevření letní sezóny 2024 
ve Sportareálu České Petrovice

program malinko upravit a původně se do progra-
mu měla zařadit i procházka podél naučné stezky 
na rozhlednu Amálku. Dopolední déšť však to-
muto výstupu nepřál a  tak jsme umístili všechna 
stanoviště pod střechu či v dosahu spodní stanice 
areálu.
Další oblíbenou zábavou pro děti bylo malování 
na obličej, chlupatí králíčci či možnost vyzkoušet 
si hrnčířský kruh a vyrobit si mističku. Dále byla 
při akci možnost nákupu keramiky, šperků a  vý-
borné kávy ze stánku Lexa Coffee. V 15h proběhlo 
slosování o dětskou koloběžku a zúčastnilo se ne-

Jako každoročně první červnovou sobotu otevírá 
své brány Sportareál letním návštěvníkům. V  le-
tošním roce se díky svému datumu doslova nabí-
zelo spojit zahájení sezóny s Dnem dětí. V sobotu 
1.  června  2024 uspořádal Sportareál společně 
s Lyžařskou školou akci s širokou nabídkou pro-
gramu. Zřejmě největším lákadlem pro děti byly 
živé alpaky, které si děti mohly pomazlit, nakrmit 
a  vzít je na procházku. Hlavním cílem pro děti 
však bylo splnit úkoly na pěti stanovištích, kde 
se vyrábělo, hledalo, tvořilo, házelo a  skákalo. 
Vzhledem ke špatné předpovědi počasí se musel 
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uvěřitelných 70 dětí. Začátek akce sice doprovázel 
déšť, ale po celou dobu dění bylo milo, usměvavo 
a na konec vysvitlo i sluníčko. Děkujeme všem za 

účast a budeme se těšit 5. 7. 2024 na Nočním vý-
stupu podél naučné stezky.

Za team Sportareálu Lucie Sodomková Baierová
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   v sobotu 29. června 
                                                                      chata u koupaliště 
 

13:00 hodin zahájení oslav 
                   slavnostním průvodem od kostela 
 

 

Doprovodný program: 
 

ukázky historické a současné hasičské techniky SDH a HZS 
 

ukázka techniky Horské služby Čenkovice 
 

zábava pro děti:  houpačky    skákací hrad 
       dovádění v pěně hašení domečku 
   

 odpoledne hraje Dechová hudba Dolní Dobrouč 
 

večer k tanci a poslechu uvádí eDv 
  

Bohaté občerstvení: 
 

krkovice a klobásy z udírny 
gulášek, párky v rohlíku, ……….. 
točené pivo, limo, Birell 

 
 

 Těšíme se na Vaši účast! 
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Zápis z jednání zastupitelstva Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice
ze dne 25. 4. 2024

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Bílek Václav, Fišer Michal
Omluveni: Žďárský Oldřich, Buryška Jaroslav ml.

Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta nejprve pro kontrolu připomněl usnese-
ní z minulého zasedání, dále seznámil zastupitele 
s programem jednání.

Program:
1.  Program jednání a kontrola z minula
2.  Žádost p. Fišera
3.  Žádost p. Kašpárka
4.  Smlouva s ČEZ Distribuce
5. 6.  Smlouvy s Pardubickým krajem 
 na dotaci POV
7.  Informace k webovým stránkám
8.  Informace ohledně revize katastru
9.  Informace ze schůzky sboru zástupců kom-

plexní pozemkové úpravy
10.  Různé
Při kontrole z minula nebyla vznesena k zápisu ze 
dne 12. 3. 2024 žádná připomínka. Následně bylo 
hlasováno o programu zasedání.
Návrh usnesení 01/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje dnešní program zasedá-
ní.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 01/04/2024 bylo schváleno.

2. Žádost p. Fišera
Druhým bodem byla žádost pana Fišera na odkup 
obecních pozemků č. 298/1, č. 1307/3 a č. 96. Po 
diskusi zastupitelstvo pověřilo starostu nechat 
udělat znalecký posudek na cenu pozemků a  na 
základě posudku bude vypsán záměr na prodej 
zmiňovaných pozemků.
Návrh usnesení 02/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje nechat zpracovat znalec-
ký posudek na cenu pozemků a  poté vypsat záměr 
na prodej.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 02/04/2024 bylo schváleno.

3. Žádost p. Kašpárka
Starosta přečetl žádost pana Kašpárka na odkup 

obecního pozemku č.  535/1. Při řešení této žá-
dosti se bude postupovat jako u předchozí žádosti 
pana Fišera.
Návrh usnesení 03/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje nechat zpracovat znalec-
ký posudek na cenu pozemků a  poté vypsat záměr 
na prodej.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 03/04/2024 bylo schváleno.

4. Smlouva s ČEZ Distribuce
Starosta přečetl a dal hlasovat o schválení Smlou-
vy s  ČEZ Distribuce o  zřízení věcného břemene 
služebnosti vzniklého při rozšíření elektrické pří-
pojky na soukromé pozemky žadatele. Náhrada 
v hodnotě 2 000 Kč.
Návrh usnesení 04/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Smlouvu o zřízení věcné-
ho břemene s ČEZ Distribuce.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 04/04/2024 bylo schváleno.

5. a 6. Smlouvy s Pardubickým krajem
Starosta předložil zastupitelům ke schválení 
a podpisu Smlouvu s Pardubickým krajem na po-
skytnutí dotace z  POV v  hodnotě 155 000 Kč na 
rekonstrukci zázemí Chaty u koupaliště.
Návrh usnesení 05/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podepsání Smlouvy 
s Pardubickým krajem na poskytnutí dotace z POV 
v hodnotě 155 000 Kč na rekonstrukci zázemí Cha-
ty u koupaliště.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 05/04/2024 bylo schváleno.
Další smlouva ke schválení byla Smlouva s Pardu-
bickým krajem na poskytnutí dotace na podporu 
místního obchodu. Výše dotace je 44 777 Kč, tedy 
přesně polovina částky, kterou obec místní ob-
chod podporuje. Pardubický kraj na oplátku jako 
v loňském roce požaduje propagaci a prodej ales-
poň některých českých produktů od regionálních 
dodavatelů.
Návrh usnesení 06/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podepsat Smlouvu s Par-
dubickým krajem na poskytnutí dotace na podporu 
místního obchodu v částce 44 777 Kč.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 06/04/2024 bylo schváleno.

7. Informace k webovým stránkám
Místostarosta informoval o schůzce se zástupcem 
tvůrců našich webových stránek. Proběhla úprava 
potřebných věcí, kontrola legislativy a přístupnosti.
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Přijato usnesení 07/04/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
ohledně prací na webových stránkách.

8. Informace ohledně revize katastru
Starosta informoval zastupitele o zahájení obnovy 
katastrálního operátu v  kú České Petrovice. Ka-
tastrální úřad pro Pardubický kraj tímto oznámil 
zahájení obnovy katastrálního operátu novým 
mapováním katastrálního území České Petrovi-
ce obce České Petrovice a  zjišťováním průběhu 
hranic katastrálního území, pozemků a  vnějšího 
obvodu budov. Ve čtvrtek 16. května se od 17:00 
hod v Chatě u koupaliště se uskuteční informační 
schůzka vlastníků nemovitostí se zástupci Katas-
trálního úřadu.
Návrh usnesení 08/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice bere na vědomí zahájení obnovy 
katastrálního operátu České Petrovice a  schvaluje 
uspořádat informační schůzku pro vlastníky nemo-
vitostí. Do komise, jako zástupce za obec, byl zvolen 
místostarosta Martin Hovad
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 08/04/2024 bylo schváleno.

9. Informace ze schůzky sboru zástupců 
komplexní pozemkové úpravy
Následujícím bodem zasedání bylo informovat za-
stupitele o průběhu dalšího jednání sboru zástup-
ců pro komplexní pozemkové úpravy.
Přijato usnesení 09/04/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
o průběhu dalšího jednání sboru zástupců pro kom-
plexní pozemkové úpravy.

10. Různé
	z Plánované investice

Starosta připomněl zastupitelům plánované in-
vestice na místní kapličce, kde je potřeba udělat 
nové měděné okapy a skrze to trochu upravit stře-
chu. Celá akce by měla být v hodnotě 50 000 Kč.
Návrh usnesení 10/04/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice schvaluje investici v  hodnotě 
50 000 Kč na pořízení okapů na místní kapličce.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 10/04/2024 bylo schváleno.
	z Návrh územního plánu

Připravovaný návrh nového územního plánu je 
připraven k představení. P. Hovad navrhl postou-
pit připravovaný návrh k posouzení akreditované-
mu odborníkovi, pro kontrolu.
Návrh usnesení 11/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje nechat posoudit návrh 

územního plánu akreditovaným odborníkem.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 11/04/2024 bylo schváleno.
	z Oslavy 140 let SDH

V  letošním roce oslaví náš Sbor dobrovolných 
hasičů 140 let od svého založení. S přihlédnutím 
k  tomuto výročí byl předložen návrh na úpravu 
fasády hasičské zbrojnice, která tak nyní úplně 
nevypadá. Úpravy nepřesáhnou částku 30 000 Kč.
Návrh usnesení 12/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje návrh na úpravu fasá-
dy hasičské zbrojnice u  příležitosti výročí založení 
SDH.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 12/04/2024 bylo schváleno.
	z Zvýšení mzdy obecním zaměstnancům

Dalším bodem bylo projednání navýšení mzdy 
pro pracovníky pracující pro obec na DPP nebo 
DPČ. Zastupitelstvo odsouhlasilo navýšení částky 
o 20 Kč/hodina od 1. 5. 2024.
Návrh usnesení 13/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje zvýšení částky o  20 Kč/ 
hodina pro pracovníky pracující pro obec od 
1. 5. 2024.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 13/04/2024 bylo schváleno.
	z Informace k pomníku padlým

K připravovanému projektu obnově pomníku pad-
lých vojáků. K  připravované dotaci na Minister-
stvo obrany bylo zapotřebí zaevidování pomníku. 
M. Hovad připravil z kroniky podklady k předání 
na Městský úřad do Žamberka, který dokumenty 
postoupí dále na Krajský úřad. Rádi bychom v le-
tošním roce podali žádost o dotaci na Ministerstvo 
obrany. Částka na obnovení pomníku je 400 tis 
korun.
Návrh usnesení 14/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice bere na vědomí informaci ohledně 
památníku padlých vojáku za první světové války
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 14/04/2024 bylo schváleno.
	z Ubytovatelé za rok 2023

Místostarosta představil tabulku týkající se výbě-
ru poplatků od ubytovatelů za rok 2023. Je zde 
patrné, kdo a  jakou částku odvádí za ubytované.  
Po porovnání s obsazeností jednotlivých ubytova-
cích kapacit je vidět, že poplatkový výběr stoupá, 
ale ještě neodpovídá skutečné obsazenosti. Bude-
me i nadále provádět monitoring plnění poplatků.
Přijato usnesení 15/04/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice bere na vědomí informaci ohledně 
výběru poplatků od ubytovatelů za rok 2023.

Zapsal: starosta Luboš Lux
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TISKOVÁ ZPRÁVA

V České republice se v minulém roce 
recyklovalo více obalů, Češi v třídění 
nepolevují

V Praze dne 16. května 2024
Míra recyklace obalů v ČR se meziročně zvý-

šila o 4 procentní body, jejich celkové využití je 
vyšší o 5 procentních bodů. Již celé tři čtvrtiny 
Čechů a Moravanů třídí odpad, a to také díky ši-
roce dostupnému systému barevných popelnic, 
jejichž počet dosáhl téměř jednoho milionu. 
Jejich průměrná vzdálenost od domácností je 
menší než 100 metrů. Vyplývá to z aktuálních 
statistik Autorizované obalové společnosti 
EKO-KOM.

Díky aktivnímu přístupu občanů se loni z celko-
vého množství vyprodukovaných obalových odpa-
dů podařilo předat 75 % k recyklaci a dalších 11 % 
k energetickému využití. Míra recyklace obalů se 
tak meziročně zvýšila o 4 procentní body a celkové 
využití je oproti roku 2022 o 5 procentních bodů 
vyšší.

Firmy v ČR uvedly loni na tuzemský trh méně 
baleného zboží, což znamenalo i méně obalů. A 
častěji pro své produkty, oproti předcházejícím 
rokům, volily opakovaně použitelné obaly. To 
se spolu s dalšími faktory projevilo na celkovém 
množství vzniklého obalového odpadu. Toho bylo 
1 261 452 tun, což je meziročně o 4 % méně.

Každý obyvatel ČR vytřídil loni v průměru 75,6 
kilogramu odpadu. Konkrétně to bylo 22,5 kilo-
gramu papíru, 17,1 kilogramu plastů, 14,6 kilo-
gramu skla, 0,4 kilogramu nápojových kartonů a 
21 kilogramů kovů. K dispozici měli více než 920 
tisíc barevných nádob na tříděný odpad a ze svého 
bydliště to k nim měli v průměru 90 metrů. V ně-
kterých obcích třídí lidé místo do nádob na ulicích 
do pytlů přímo v domácnosti. Svozová společnost 
je pak sváží podle kalendáře k danému datu.

Nejvyšší míra recyklace byla dosažena tradičně 
u papíru, který lze využít bez problému. U plasto-
vých obalů byla dosažena celková míra recykla-
ce 49 %, 78 % u obalů ze skla, 67 % u kovových 
obalů, u dřevěných obalů bylo dosaženo 37% míry 
recyklace.

AOS EKO-KOM ve spolupráci se zapojenými 

obcemi a městy v Systému pokračovaly na zahuš-
ťování a zkvalitňování sběrné sítě pro třídění na 
území ČR. Systém třídění a recyklace obalů je v 
ČR dlouhodobě financován z poplatků firem vyrá-
bějících nebo dovážejících balené zboží. Na konci 
roku 2023 bylo do systému zapojeno 21 301 vý-
robců, plničů nebo dovozců baleného zboží. Tyto 
firmy prostřednictvím AOS EKO-KOM plní svoji 
zákonnou povinnost zajistit pro obaly uvedené na 
trh v ČR zpětný odběr a využití v zákonem poža-
dované míře. Za to platí do systému EKO-KOM 
poplatek, jehož výše se odvíjí od množství vypro-
dukovaných obalů. Z těchto peněz pak EKO-KOM 
hradí náklady související s provozem a obsluhou 
sběrné sítě nádob na třídění, dotříděním odpadu 
na dotřiďovacích linkách, recyklací nebo ener-
getickým využitím vzniklých obalových odpadů. 
Největší část nákladů Systému představují přímé 
platby městům a obcím za tříděné množství obalo-
vých odpadů. Ke konci roku 2023 bylo do systému 
EKO-KOM zapojeno 6 184 obcí a měst ČR, 99 % 
obyvatel ČR tak má možnost ve svých městech od-
pady třídit a 75 % jich tak pravidelně činí.

TŘÍDĚNÍ ODPADŮ V ROCE 2023
	z 1 261 452 tun obalových odpadů vzniklo v ČR
	z 941 285 tun tj. 75 % všech použitých obalů vy-
produkovaných v ČR bylo následně předáno k 
recyklaci
	z 143 271 tun tj. 11 % všech použitých obalů vy-
produkovaných v ČR bylo následně předáno k 
energetickému využití
	z 920 007 barevných kontejnerů a menších ná-
dob na tříděný odpad mají lidé k dispozici v celé 
ČR
	z 75,6 kg papíru, plastů, skla, nápojových karto-
nů a kovů vytřídil v průměru za minulý rok ka-
ždý obyvatel ČR
	z 75 % obyvatel ČR pravidelně třídí odpad

Kontakt: Lucie Müllerová, tisková mluvčí EKO-
-KOM, a.s., mullerova@ekokom.cz, tel.: 602 186 
205, www.ekokom.cz, www.jaktridit.cz

O společnosti EKO-KOM
Autorizovaná obalová společnost EKO-KOM za-
jišťuje provoz systému třídění a recyklace obalo-
vých odpadů na základě autorizace vydané MŽP 
dle zákona o obalech 477/2001Sb. Neziskový 
systém EKO-KOM funguje na principu aktivní 
spolupráce průmyslových podniků, měst a obcí, 
úpravců odpadů a jejich finálních zpracovatelů
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FUNGUJEME JAKO LEPIDLO – PROPOJUJEME 
RODINY SE ŠKOLOU, ZDRAVOTNÍKY, VEŘEJNOSTÍ
Sociálně aktivizační služby pro rodiny s  dětmi pracují v  celém okrese s  rodinami, které si samy neumějí 
poradit v určitých situacích. Vrací jim jejich kompetence a fungování. Začínají vždy rozhovorem - sednou 
si k jednomu stolu a otevřeně proberou, co rodinu tíží, a co je ochotna sama udělat pro zlepšení své situace.

VZDĚLÁNÍ JE ZÁKLAD PRÁCE
Sociální práce je práce s  lidmi, ke které je po-

třeba permanentní vzdělávání. „Neustálá chuť 
na sobě pracovat je v naší službě nutností,“ uvedla 
vedoucí Eva Ježková. „Naše práce je často nepřed-
vídatelná. Jedeme s  něčím do rodiny, ale na místě 
vidíme, že všechno je jinak, a my musíme umět bez 
přípravy reagovat na aktuální stav. Proto byl pro 
nás zásadní kurz Krizové intervence, který jsme 
díky finanční podpoře firmy Dibaq,  a.  s. nedávno 
absolvovali. Poznatky z  kurzu nám pomohly třeba 
u psychiatricky nemocné klientky, která se nám svě-
řila, že uvažuje o sebevraždě.“

Pracovnice služby se potkávají s  klienty, kte-
ří jsou psychicky nemocní, závislí na drogách, 
alkoholu, nezvládají se postarat o  své děti nebo 
domácnost. Vidět malé děti vyrůstat v  takovém 
prostředí není snadné. Navíc jsou po letech praxe 
někdy pracovnice SAS svědky toho, že se v rodi-
nách výchovné vzorce opakují. „Je velmi smutné, 
že už máme mezi klienty i děti našich bývalých kli-

entů. Proto pracovnice SAS musí být kromě vzdělá-
ní také hodně psychicky odolné, a  především flexi-
bilní,“ dodala vedoucí služby.

Díky letitým zkušenostem a  vzdělávání je 
SASkový tým profesionální a multioborový. Jsou 
odborníky na sociální práci, musí znát zákla-
dy práva, psychologie, pedagogiky, ekonomie 
a řady dalších oborů. Díky této všestrannosti pak 
umí vidět danou problematiku z více úhlů, získat 
si důvěru rodiny a  motivovat ji k  práci na sobě. 
Dokážou propojovat různé úrovně, instituce  
a témata. „Pro rodiny nejsme ohrožující, což je 
velmi důležité pro navázání vztahu a  spoluprá-
ce,“ komentuje Eva Ježková. „Snažíme se být 
takovým „lepidlem“ – propojovat rodinu se školou, 
zdravotníky i veřejností.“ Někdy je totiž komuni-
kace mezi rodinou a  ostatními odborníky (jako 
např. školou) vyhrocená, a je žádoucí pro všech-
ny zúčastněné, aby v situaci byl někdo nestranný, 
koho rodina nevnímá jako ohrožení.

JAK SE SAS VYPROFILOVALA
Jaký pokrok zaznamenala služba od svého za-

ložení v roce 2011? Na to Eva Ježková odpovídá: 
„Po 13 letech práce v  SAS můžu říct, že se velice 
profesionalizovala. Začátky byly těžké - nikdo nás 
neznal, komunikace s  pracovníky OSPOD byla 
náročnější, protože se službou neměli zkušenosti, 
a  mohli mít jiná očekávání, než co mohla služba 
nabídnout. Sami jsme tápali v  činnostech, které 
můžeme poskytovat. Hodně jsme se posunuli v  in-
dividuálním plánování s klienty. Dříve nám chybělo 
potřebné sebevědomí, ale dnes můžu říct, že máme 
ve službě zkušené profesionály, kteří se nebojí no-
vých výzev. A  také jsme pochopili, že tu nejsme od 
toho, abychom dokázali pomoct všem. Ale že naší 
prací může někdy být jen nasměrování klienta či ho 
prostě „jen“ upozornit na rizika jeho (ne)činnosti. 
A  pak mu paradoxně může pomoci i  to, že spadne 
na pomyslné dno, od kterého se ale už může zcela 
dobrovolně odrazit.“

Sociálně aktivizační služby 
pro rodiny s dětmi, 

tel. 734 281 416
www.uo.charita.cz
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Myslivecký rok 2023/24
Jelikož myslivecký rok začíná 1. dubna (podle 

přírody, kdy se rodí mláďata) a  končí 31.  břez-
na, je nyní pravá chvíle vás v krátkosti seznámit 
s  činností Mysliveckého spolku Klášterec nad 
Orlicí v uplynulém roce a začátku letošního. Úvo-
dem mohu konstatovat, že nám 1.  dubna  2023 
začalo nové desetileté nájemní období poté, co 
byla v  březnu uzavřena nová nájemní smlouva 
s  Honebním společenstvem v  Klášterci nad Or-
licí. Myslivecký spolek má momentálně 21 aktiv-
ních členů. Nejstaršímu je 82 let a nejmladšímu 
je 36 let. Přestože máme věkový průměr 57,8 let, 
stále se nám daří zajišťovat poměrně rozsáhlou 
činnost a  věříme, že se nám podaří najít nové 
mladé zájemce o výkon práva myslivosti z Kláš-
terce a okolí. I když u nás v Klášterci není mysli-
vecký kroužek, prezentovali jsme se výstavou na 
sjezdu rodáků v místní škole a účastí na dětském 
dni pořádaným firmou Živa. Zde si děti mohly 
prohlédnout vystavené trofeje, různé „pozná-
vačky“ z naší přírody a zastřílet si ze vzduchov-
ky. Také jsme měli dvě přednášky o  myslivosti 
ve zdejší ZŠ a  snažíme se veřejnost informovat 
o naší činnosti na naší nástěnce u Živy.

Hlavní činností spolku je péče o zvěř, její chov 

a  lov. S  lovem, hlavně srnčí zvěře, nám „pomá-
hají“ silnice, které procházejí naší honitbou. Zde 
dochází ke střetům s vozidly a myslivci jsou k ne-
hodám volaní, aby se postarali o  sraženou zvěř, 
což nebývá hezký zážitek. 

V Orlických horách se také trvale usadily dvě 
smečky vlků. To se v  současné době projevuje 
tím, že mufloní populace, která byla prezen-
tovaná jako jedna z nejlepších na světě a moh-
li jste ji na jaře vídat na Zbudově, Potocích 
a  Americe v  počtech i  několika desítek kusů 
nenávratně zmizela. Nyní začíná ubývat zvěř 
srnčí a drobná zvěř téměř vymizela. Na otázku, 

M. Jirčik vynáší srnče 
z jetele

Start dronu s termo kamerou

Kontrola dokladů, zbraní a alkoholu 
před honem policií ČR
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jestli je to dobře si musí každý odpovědět sám…
Členové spolku budují nová krmná zařízení 

a starají se o údržbu těch stávajících. Pro usnad-
nění lovu staví a  udržují lovecká zařízení, jako 
jsou posedy a kazatelny. Průběžně řešíme s vlast-
níky pozemků škody na zemědělských a  lesních 
kulturách a snažíme se dělat opatření proti jejich 
vzniku. V  zimě dáváme do mlazin ohrožených 
okusem jelení zvěří, akusticko -světelné plašiče, 
pachové ohradníky a na jaře případné okousané 
stromy natíráme speciálním nátěrem. V dubnu se 
zapojujeme do pěstebních prací v  obecním lese 
a sázíme každý rok okolo tisíce sazenic mladých 
stromků. V květnu se pravidelně účastníme cho-
vatelské přehlídky trofejí pořádané v  Žichlínku, 
kde hodnotitelské komisi předkládáme trofeje 
všech našich úlovků za uplynulý rok. Pomáhá-
me s  instalací ohradníků okolo polí se sadbou 
brambor a kukuřicí v místech, která má v oblibě 
černá zvěř. Dříve jsme dávali na louky k záchraně 
srnčat před sečí světelné plašiče. Na ně si však 
již zvěř zvykla, a  tak jsme je přestali používat. 
Letos jsme využili nabídky mysliveckého spolku 
Žamberk a před sečením jetelovin jsme v brzkých 
ranních hodinách vyhledávali srnčata za pomoci 
dronu s  termo kamerou. Ta jsme vynesli mimo 

sečené porosty, dali je do beden a po posečení je 
vypustili, kde si je matky hned našly. Je to krásný 
pohled vidět srnu, jak si odvádí mládě, které by 
bylo určitě posečené. Děkujeme tímto spolupra-
cujícím traktoristům, že jsou při sečení pozorní 
a snaží se vyhnat i zajíce. V červenci se účastníme 
střeleckých závodů v Líšnici a začíná příprava na 
naši největší akci – Myslivecké hody, které bude-
me letos pořádat již po šestnácté, a budou se ko-
nat 10. srpna.  Srdečně vás na tuto akci zveme. 
V  září a  říjnu nás můžete potkat každou středu 
a sobotu, kdy chodíme na přehradu lovit kachny 
na večerním tahu. V  listopadu pořádáme jediný 
hon na drobnou zvěř a v prosinci dvě naháňky na 
zvěř černou. Myslivecký rok pravidelně zakonču-
jeme v únoru výroční členskou schůzí.

Na závěr bych vás chtěl seznámit, co se nám 
v  klášterecké honitbě podařilo v  loňském roce 
ulovit. Bylo to 17 kusů srnčí zvěře, 11 ks bylo 
sraženo. 9 kusů jelení zvěře, 0 kusů mufloní zvě-
ře - nalezeno bylo 11 stržených kusů. 59 kusů 
černé zvěře, 30 lišek, 6 kun, 2 psíci mývalovití,  
1 jezevec, 3 kachny a 2 zajíci. 

S přáním „Myslivosti a lovu zdar“
Stanislav Krögler

Jednatel MS Orlice

Myslivecký spolek Orlice, Klášterec nad Orlicí 

nabízí k prodeji ulovenou zvěřinu 
z katastrálního území naší obce.
Kontakt pro zájemce o zvěřinu: Sklenář Jaroslav
Tel. 739 588 436, email: j.sklenar@dek-cz.com
Myslivecký hospodář si zájemce zapíše do seznamu a v případě ulovení vámi požadovaného 
druhu zvěřiny vás bude kontaktovat a domluví se na termínu dodání.
S přáním „Myslivosti Zdar“ Stanislav Krögler, Jednatel MS Orlice

Zvěřinu prodáváme zájemcům 
vždy jako celý kus.

To znamená  – vyvrženou, bez hlavy, 
bez běhů a v kůži.

Orientační váha
prodávané zvěřiny:

Srnčí : 12 – 18 kg,   Mufloní : 10 – 20 kg,
Divočák : 25 – 80 kg

Cena za 1 kg zvěřiny:
Srnčí – 90 kč/ kg

Mufloní – 45 kč/ kg
Divočák – 50 kč/ kg
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Společnost ŽIVA zemědělská obchodní, a. s. Klášterec nad Orlicí, dne 17. května 2024 uspořádala Dět-
ský den pod názvem „Staň se farmářem“, na který přijaly pozvání mateřské školky a  základní školy 
z blízkého okolí. Děti prožily dopoledne nabité nevšedními zážitky: od jízdy traktorem, nácviku dojení, 
poznávání polních plodin, střelby ze vzduchovky, práce v dřevodílně a návštěvy telátek s možností jejich 
krmení. Součástí akce bylo také nevšední kino v prostorách bramborárny, kde byly dětem přiblíženy 
různé polní práce a k tomu byla připravena svačina i upomínkové předměty. Dětského dne se zúčastnilo 
přibližně 450 dětí.
Dle nadšených ohlasů dětí i jejich pedagogického 
doprovodu musíme konstatovat, že šlo o  velice 
zdařilou akci, což je pro nás největší odměnou.

Staň se farmářem“Staň se farmářem“

ŽIVA zemědělská obchodní, a. s. 
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Dětský den v Klášterci nad Orlicí
V sobotu 1. června se na fotbalovém hřišti v Klášterci nad Orlicí konal dlouho očekávaný dětský den. 
Ačkoliv ranní obloha naznačovala, že počasí nebude na naší straně, nakonec se mraky rozestoupily 
a vykouklo sluníčko, které všechny přítomné zahřálo nejen na těle, ale i na duši.
Pro děti byl připraven bohatý program plný her, soutěží a zábavy. Všechny atrakce byly navrženy tak, 
aby si každé dítě našlo něco, co ho baví a co ho potěší.
Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na organizaci tohoto dne, a především těm, kteří nás pod-
pořili svou účastí. Bez vás by tento den nebyl tak úspěšný a radostný. Děkujeme všem rodičům, kteří 
dorazili se svými ratolestmi a přispěli k vytvoření skvělé atmosféry.
Dětský den v Klášterci nad Orlicí tak opět dokázal, že společné chvíle strávené s rodinou a přáteli jsou 
k nezaplacení. Těšíme se na další podobné akce a doufáme, že i příští rok nás počasí nezklame.
Děkujeme všem a těšíme se na další setkání! 

Za SDH Klášterec nad OrlicíEster Renata Mucuś
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Tradiční pálení čarodějnic Tradiční pálení čarodějnic 
na trati s SMK Klášterec n.O.na trati s SMK Klášterec n.O.

Jako už tradičně pořádáme 30.  dubna pálení 
čarodějnic. Pro náš klub to je takové odzimování 
zázemí tratě a  první jarní venkovní akce. Kolem 
18 hodiny jsme podpálili čarodějnici a pak se ve-
sele opékaly buřtíky, topinky a klacíky.

Enduro cross
Při druhé květnové neděli pořádal klub SMK 

Klášterec n. O. dvouhodinový vytrvalostní závod 
v enduro crossu dvojic a jednotlivců. Je to jiný styl 
závodu oproti klasickým závodům motokrosu a si-
decar krosu. Naší odhadovanou kapacitu 60 jezd-
ců jsme naplnili, a tak se mohl odstartovat závod 

na prodloužené trati s několika enduro překážka-
mi, výjezdy a sjezdy. Start proběhl ve třech vlnách 
po kategoriích. Závod ubíhal krásně a všichni do-
jeli zdraví do cíle. Na výsledky nám dohlížela čipo-
vá časomíra, která fungovala na jedničku a výsled-
ky po takhle náročném závodě dodala během pár 
minut. Výsledky najdete na www.myresult.cz. Nej-
rychlejší ve dvojicích objeli 22 kol a ti nejrychlejší 
jednotlivci 21 kol. První dva v  jednotlivcích měli 
v cíli mezi sebou po dvou hodinách rozdíl pouze 
0,2 sekundy.

Moc velké díky patří všem co pomohli při pří-
pravě a  v  průběhu závodu. Děkujeme za propůj-
čení pozemků, na kterých se závod odehrával. Ne-
čekané množství diváků, kteří vytvořili úžasnou 
atmosféru nás překvapilo a jsme jim moc vděční. 
Podle diváckých i  jezdeckých ohlasů akci určitě 
někdy zopakujeme.

Za SMK Tomáš Fogl
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Co se děje v keramice v Klášterci n. O.

Druhou akcí v rámci výstavy, která měla poně-
kud soukromější charakter, bylo nedělní pálení 
keramiky v  plynové peci japonskou technikou 
raku. Je to proces napínavý, technologicky ne-
tradiční a na podívání velmi atraktivní. Předměty 
se vypálí na teplotu 1100 °C a  ještě rozžhavené 
se vytahují kleštěmi z pece a vhazují se do kovo-
vých nádob s  pilinami. Zasypáním organickou 
hmotou a  uzavřením nádob vzniká redukční 

Ačkoli od té doby uplynul již nějaký čas, byla 
by škoda nezmínit úspěchy keramického krouž-
ku v  charitativní soutěži To je hlína pořádané 
nadačním fondem Modrá rybka, jejíž vyhlášení 
proběhlo

26.  4.  2024 v  Praze v  Malostranské Besedě. 
Děti se umístily v různých kategoriích (fotogra-
fie, malba a keramika) na různých příčkách stup-
ňů vítězů. Těší nás nejen toto ocenění, ale i vědo-
mí, že výtěžek z prodeje artefaktů jde na dobrou 
věc a  pomáhá k  dostavbě školy pro děti v  Indii 
v Manipuru. Všem dětem ještě jednou gratuluji.

Dále bych se ráda několika slovy zmínila o vý-
stavě keramiky, která proběhla 24.  – 26.  5. nad 
bývalou restaurací Kovárna. Mám radost, že vý-
stava je čím dál navštěvovanější. Tématem byl 
tentokrát pohádkový svět, a  mezi exponáty tak 
bylo možné vidět spoustu malých domečků pro 
trpaslíky, kouzelných zrcadel nebo masožravých 
květin.

V  rámci tohoto ročníku proběhl i  netradiční 
doprovodný program. Po celou dobu výstavy si 
mohli návštěvníci vyzkoušet modelovat z  hlíny 
malé postavičky do našeho kláštereckého bet-
léma. Líbila se mi myšlenka, že mnoho z vás se 
stane součástí jednoho kolektivního díla, v němž 
může každý zanechat svůj otisk. O  rapidní ná-
růst figurek se postarala hromadná návštěva 
žáků a učitelů ZŠ Klášterec nad Orlicí. Z vedení 
obce mi bylo přislíbeno, že bude našemu betlému 
v  čase vánočním vyhrazeno důstojné místo a  vy 
budete moci zhlédnout výslednou realizaci.

Naši účastníci výtvarné soutěže v  Praze: Karolína Rulo-
vá, Marie Foglová, Veronika Foglová, Tereza Tomanová,  
David Zverec, Viktorie Belanyi, Ondřej Štefek. Mezi oce-
něnými byla dále i Ema Bartakovičová.
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prostředí, díky němuž se proměňuje barevnost 
glazur. Výsledek je ovlivněn mnoha faktory – ty-
pem použité glazury a její hustotou, teplotou vý-
palu, umístěním výrobku v peci, ale i  tím, jak je 
vytahovač šikovný a jak rychle se předmět zasype 
pilinami. Při následném umývaní výrobků a  je-
jich drhnutí pískem na nás vykouknou nadmíru 
působivé efekty listrového charakteru třpytící se 
ve slunečním svitu. Pravděpodobný další výpal 
bude možné vidět v  neděli 23.  6. po poledni za 
sokolovnou (po sobotní Noci sokoloven).

Jana Štefková

Noc sokoloven 
V  letošním roce se T. J. Sokol Klášterec poprvé 
zapojí do celorepublikové akce Noc sokoloven. 
Bude to taková odměna pro všechny malé soko-
líky, kteří celý rok poctivě trénovali sletové skladby. 
Program bude bohatý a občerstvení ještě bohatší. 
O  to se nám postarají naše babičky (brambo-
ráky, hamburgery, krůtí řízečky, hranolky, párky 
v rohlíku, salátový bar…). Dezerty ke kafíčku pak 
připraví maminky. Takže 22.6 si můžete užít den 
bez vaření.
Od 13 hodin bude možné navštívit několik stano-
višť na sokolském hřišti (při nepříznivém počasí 
se přemístíme do sokolovny). Budeme tvořit lo-
dičky, sportovat, skotačit mezi bublinami nebo si 

bude možné v blízkém okolí projít stezku s úkoly. 
Ve 14  hodin proběhne předávání medailí sokolí-
kům za celoroční plnění úkolů. V 15 hodin zahrají 
žáci literárně dramatického oboru ZUŠ Králíky 
loutkovou bajku Jak leopard přišel k  puntíkům 
a hyena k ošklivému kožichu.

Vyvrcholením bude v  17  hodin koncert čím dál 
populárnější kapely Bombarďák. Jejich nakažlivá 
hudbu s neotřele vtipnými a hravými texty spoleh-
livě uvádí do varu velké i malé. Proto se zdráháme 
psát, abyste přivedli své děti, protože pokud děti 
doma nemáte, nevadí – přijďte i bez nich.
Koncertem se završí program pro veřejnost a  na 
řadu přijde již soukromější část Noci sokoloven – 
samotné přespání sokolíků na žíněnkách, které 
bude pro většinu z  nich první  – a  věříme, že ne 
poslední.

Pavla Fišerová a Jana Štefková
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Ohlédnutí za Rock -sport party
Nebyly ale jen kapely. Viděli jsme např. fantastické 
cvičení na tyči, parádní barmanské show, mistra 
světa ve footbagu, několik ročníků populárních 
neckyád a řadu atraktivních fotbalových zápasů.
Žádný ročník RSP by se neobešel bez vydatné po-
moci desítek pořadatelů z  hokejového a  později 
fotbalového oddílu i dalších členů Sokola. Ale také 
bez pomoci ZŠ, MŠ, obce, gastro firem J. Lota 
a  později Zd. Lechnýře, i  dalších partnerů, kteří 
např. zapůjčili své vybavení či vozidla. Všem veliké 
díky.
Závěrem snad už jen přání, aby se časem našla 
(anebo obnovila?) parta lidí, kteří přivedou do 
Klášterce další desítky umělců a  stovky nebo ra-
ději tisíce diváků.

TANEČNÍTANEČNÍ
2024

Kurz tance a společenského
 chování

září–prosinec

Cena kurzu 1500 Kč. Informace a přihlášky na…
Petra Foglová – 731 249 284, Michal Brůna – 725 101 980
www.kurzytance.unas.cz, e-mail: tanecni.zamberk@seznam.cz

Sokolovna Líšnice

2024

V  posledních týdnech se mě řada lidí ptala, kdo 
bude letos v  létě hrát na Rock -sport party. Větši-
nou je zklamu odpovědí, že nikdo. A  tak se ptají 
proč?
Důvodů je víc. Např.  kapely. Své požadavky stá-
le stupňují, kdo hrál před 4 lety za 60 tisíc, už 
chce 100, kdo před 6 lety za 40 už chce 70, dal-
ší kapely během 10  let ceny znásobily, jedna do-
konce původních 18 tisíc letos násobí číslem 20! 
A nejde jen o ceny, stoupají i požadavky na šatnu, 
občerstvení, málokterá kapela je ochotna začínat 
anebo hrát po půlnoci. Dále stoupají požadavky, 
a s tím také náklady finanční i časové, na propaga-
ci, technické zajištění (zvuk, světla, podium nebo 
třeba platby kartou), byrokracii  atd. To všechno 
žene celkové náklady do statisíců. Naopak vstup-
né nelze u  nás příliš zvyšovat. I  ti, kteří bez řečí 
dají 600 Kč za dvouhodinový koncert jedné kapely 
v Ústí, kritizují poloviční cenu za tutéž kapelu + 4 
další v Klášterci. Také všichni pořadatelé chodí do 
práce, konání RSP věnují 2  – 3  dny plus desítky 
hodin příprav ve svém volném čase, vše zdarma, 
a už nezbývá další čas shánět sponzory a dotace. 
Navíc loni přibyla v okolí řada nových akcí, skoro 
vždy s velkou dotační podporou obce nebo kraje. 
No, a když do toho zaprší (loni dokonce dvakrát), 
je na prodělek zaděláno.
Pro letošek tedy bylo rozhodnuto, že do dalšího ri-
zika jako pořadatelé nejdeme. A jestli někdy příš-
tě, to se uvidí. Můžeme ale těch 12 ročníků trochu 
zrekapitulovat.
Začali jsme v roce 2012 s cílem vydělat peníze pro 
nově založený hokejový oddíl. Fotbalový zápas 
s Kunvaldem, památný koncert Tří sester Bandi-
tos na malém valníku, kam se členové kapely ani 
nevešli, a následující kapela Stresor, založily tra-
dici sportovního dne a  hudebního večera s  více 
kapelami. Jejich počet postupně přibýval až v  6. 
ročníku hrálo 6 kapel. Stoupala také popularita 
kapel, takže jsme v  Klášterci mohli slyšet i  tako-
vá populární nebo legendární jména jako jsou 
Traktor, Hudba Praha, Aleš Brichta, XIII. století, 
Totální nasazení, DeBill heads, Morčata na útěku 
a další. Přivítali jsme i řadu revivalů (Deep Purple, 
Ozzy Osbourne, Lucie) a  kapel z  blízkého okolí. 
Několik kapel u  nás hrálo 3x - Dukla Vozovna, 
Stresor, In Flus a Green Day revival. Za 12 let se 
vystřídalo celkem 37 kapel a snad jsme aspoň tro-
chu navázali na tradici slavných koncertů v soko-
lovně v  80. letech pořádaných Josefem Šrolerem 
a jeho partou.

Hledám pracovníka na občasné 
posekání trávy (louka) 

Klášterec nad Orlicí, chata č.ev. 60, 
tel. 777 037 884

Za Sokol Klášterec nad Orlicí
 Ing. Jindřich Kalous
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Podpora EVVO (environmentální výchovy) 
z Pardubického kraje na naší škole

Ekocentrum Paleta Oucmanice
Ve čtvrtek 6. 6. 2024 navštívili žáci 1., 2. a 3. roční-
ku Ekocentrum Paleta v Oucmanicích. Ve výuko-
vém programu Pečeme si vyzkoušeli mletí mouky 
mlýnskými kameny, zadělali těsto, upletli housky 
a upekli je v replice historické venkovní pece. Pro-
gram Ovčí vlna je seznámil se zpracováním vlny 
pomocí vřetánka a kolovratu. Děti si pak vyrobily 
obrázek technikou filcování. Návštěva zvířátek  – 
oslíka, králíků, morčat, ovcí a koz byla tečkou za 
pěkným dnem plným zábavy a poznávání.

Sraz miláčků
Ve středu 22. 5. 2024 se opět po dvou letech usku-
tečnil další ročník již dlouholeté tradiční oblíbené 
akce Sraz miláčků. Na travnaté ploše u  hřiště se 
sešlo okolo 20 dětí (některé v  doprovodu rodi-
čů), aby svým kamarádům předvedli své zvířecí 
miláčky. V  hlasování o  nejoblíbenějšího miláčka 
tentokrát uspěla „domácí klasika“ – první příčky 
obsadila kůzlata, kohout a kačeři.

Letos také opět čerpáme finanční podporu od 
Pardubického kraje v rámci projektu „Škola do 
přírody – příroda do školy“. Z tohoto dotačního 
titulu již byly podpořeny tyto akce:

Žáci navštěvující volitelný předmět experimen-
tář navštívili ve středu 15. 5. 2024 VIDA science 
v  Brně, kde si v  praxi zábavnou formou vyzkou-
šeli fungování různých fyzikálních zákonů. Tato 
exkurze je u žáků také již tradičně velmi oblíbená.
 

V pondělí 20. 5. 2024 se uskutečnila exkurze žáků 
7. třídy do ZOO Brno. Nešlo jen o obyčejnou ná-
vštěvu zoo, z výkladu odborného pracovníka, který 
nás doprovázel, jsme se dozvěděli mnoho zajíma-
vého o zvířatech i o provozu zoologické zahrady.

Žáci 4. a 5. třídy absolvovali ve čtvrtek 23. 5. 2024 
exkurzi do ekocentra a záchranné stanice Pasíčka, 
jejímž hlavním posláním je záchrana poraněných 
zvířat a snaha o  jejich navrácení zpět do přírody. 
Exkurze byla doplněna  Geologickým výukovým 
programem. Děti se dozvěděly něco o zkameněli-
nách a geologickém historickém vývoji.
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ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY
Již od konce dubna jezdí starší děti plavat do 

plavecké školy Chobotnice v Ústí nad Orlicí. Cel-
kem je čeká 9 lekcí, při kterých si zvykají na hlu-
bokou vodu, učí se základy plavání a potápění, ale 
vyzkouší si také pobyt v horké páře a ve vířivce.

Poslední květnové odpoledne se neslo ve zna-
mení oslav mezinárodního dne dětí u nás na škol-
kové zahradě. Starší a mladší děti vytvořily dvojice 
a společně plnily úkoly na několika připravených 
stanovištích. Odměnou jim byl omalovánkový 
pamětní list, dárkový předmět, nanuk a  sladká 
medaile.

Začátkem června k nám do školky přijeli man-
želé Podolští z  Králík, kteří nám přivezli ukázat 
několik papoušků. Dozvěděli jsme se, ve kte-
rých místech světa papoušci žijí, čím se stravují 
a  spoustu dalších informací. Nejsilnější zážitek 
jsme však měli z toho, jak se nám největší Ara pro-
háněl nad hlavami.

Obě třídy naší školky společně vyrazily auto-
busem a vlakem na výlet do Doudleb nad Orlicí. 
V  zámku jsme si vyslechli poutavé zajímavosti, 
shlédli zvířátka a  prozkoumali krásné expozice 
přírodovědného muzea.

Dalším, kdo nás přišel do školky navštívit, byl 
pan Jiří Hůlka, tatínek dvou „ našich“ holčiček. 
Pan Hůlka nám spolu s dcerkami poodhalil život 
včel, povídal o jejich významu a přiblížil nám práci 
včelaře. Děti si mohly ochutnat med, nahlédnout 
do úlu a prohlédnout si živé včelky. Trubce si moh-

li dokonce děti nechat lézt po ruce. Děkujeme za 
hezké prožitkové vzdělávání a za dárečky od Čes-
kého svazu včelařů.

Velice děkujeme našim sponzorům. Firmě BB 
Com a  panu Bartošovi za zahradnický substrát 
do záhonů, manželům Sodomkovým za finanční 
dar na zakoupení koloběžky, členům výboru Kon-
zumu a firmě Teddies za dárečky a sladké odměny 
dětem k MDD.

KOLEKTIV MŠ


